
VASA STAD  PROTOKOLL 

Sundom områdeskommitté 16.2.2022 

__________________________________________________________________________________ 

 

Tid  Torsdagen den 16.2.2021 kl. 18.06-20.13 

 

Plats  Teamsmöte 
 

 

ORDINARIE MEDLEMMAR 

Nilsson-Väre Marit ordförande  

Lindqvist Jonna vice ordförande    

Heinonen Susanna 

Ehrström Emine   

Nybacka Kjell   

Henriksson Elisabeth 

Sandin-Andersson Sofia 

Stenvall Kaj 

 

 

ERSÄTTARE 

Harri Vallin 

Taina Råtts (inget mötesarvode) 

Björn Peltonen (inget mötesarvode) 
 

INBJUDNA GÄSTER 

Mats Anderssén (§ 9 19.34-20.04) 

 

 

  Marit Nilsson-Väre  Jonna Lindqvist 

Underskrifter Ordförande   Protokollförare 

JUSTERING AV Plats och tid:  Via e-post, 22.2.2022 
 

Utses att          

justera                Susanna Heinonen    Kjell Nybacka 

PROTOKOLLET 

OMFATTAR  Paragrafer 1-10 Sammanlagt    

PROTOKOLLET - Plats och tid: Vasa stads webbsida, 23.02.2022 
FRAMLAGT TILL 

PÅSEENDE 
 

Bevittnar  Jonna Lindqvist 

Utdrags- 

bestyrkande 

Rättelseyrkande och besvärsanvisning som bilaga. 
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Protokolljusterarna 

 

__________________________________________________________________________________ 

Ärendelista 
 

 

1 § Mötets öppnande 

2 § Konstaterande av mötets laglighet och beslutförhet 

3 § Val av protokolljusterare 

4 § Verksamhetsberättelse 2021 

5 § Strategikväll, After Work ombord på Aurora Botnia 7.4.2022  

6 § Centrumplaneringen i Sundom, nuläget 

7 § Verksamheten vid Öjberget 

8 § Ärenden för beredning 

9 § Matts Anderssén: Meteorian 
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__________________________________________________________________________________ 

1 § Öppnande av mötet 
   

 

Ordförande Marit Nilsson-Väre, tfn 050-371 5515, marit.nilsson-vare(at)hanken.fi 

 

 

Beslut Mötet öppnades kl. 18.06.    
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__________________________________________________________________________________ 

2 § Konstaterande av mötets laglighet och beslutförhet 
     

 

Ordförande Marit Nilsson-Väre, tfn 050-371 5515, marit.nilsson-vare(at)hanken.fi 

 

 

Beslut Mötet konstaterades lagenligt sammankallat och beslutfört. .   
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Protokolljusterarna 

 

__________________________________________________________________________________ 

3 § Val av protokolljusterare 
  

 

Ordförande Marit Nilsson-Väre, tfn 050-371 5515, marit.nilsson-vare(at)hanken.fi 

 

 

Beslut Susanna Heinonen och Kjell Nybacka valdes till protokolljusterare.  
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Protokolljusterarna 

 

__________________________________________________________________________________ 

4 § Verksamhetsberättelse 2021  
   

 

Ordförande Marit Nilsson-Väre, tfn 050-371 5515, marit.nilsson-vare(at)hanken.fi 

  

   

 

Verksamhetsberättelsen för år 2021 gås igenom och diskuteras. 

 

 

 

 

Beslutsförslag   

 

 Godkänns och antecknas för kännedom.  

 

Beslut  

 

 Verksamhetsberättelsen godkändes och antecknades för kännedom. (BILAGA 1) 
 

 

BILAGA 
 Verksamhetsberättelsen för 2021 
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Protokolljusterarna 

 

__________________________________________________________________________________ 

5 § Strategikväll, After Work ombord på Aurora Botnia 7.4.2022 
     

 

Ordförande Marit Nilsson-Väre, tfn 050-371 5515, marit.nilsson-vare(at)hanken.fi 

 
Strategikvällen som var planerad till 16 februari ombord på Aurora Botnia skjuts fram till torsdagen 7 

april. Närmare information om strategikvällen och strategiarbetet tillsammans med staden delges inom 

kort. Vasa stads strategi tas upp för beslut i Vasa stadssfullmäktige måndagen den 14 februari, varefter 

det är meningen att implementera strategin i olika nämnders och organs arbete.  

Stadens strategi delges områdeskommitténs medlemmar i god tid innan Strategikvällen.  

 
Beslutsförslag 

 

 Antecknas för kännedom. 

 

Beslut   

 

 Anmälan till ordförande om deltagande senast 14.3.  

 Antecknades för kännedom. 
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Protokolljusterarna 

 

__________________________________________________________________________________ 

6 § Centrumplaneringen i Sundom, nuläget 
     

 

Ordförande Marit Nilsson-Väre, tfn 050-371 5515, marit.nilsson-vare(at)hanken.fi 

 

 Centrumplaneringen i Sundom framskrider så att Sundom skolas tillbyggnadsplan ge-

nomförs med ”undantagstillstånd”.  

 

 Vad gäller detaljplanen i Sundom i övrigt och den planerade KPO-butiken har en kund-

underlagsutredning gjorts av NTM-centralen, vilket visade att Sundom sedan 2010 inte 

haft en sådan tillväxt som man då förutspådde. Detta påverkar eventuellt storleken av 

den butik som nu planeras. I kontakt med planläggningen vid Vasa stad har områdesko-

mittén uttryckt sitt intresse att få delta i de fortsatta diskussionerna mellan KPO och sta-

den.   

 
Beslutsförslag 

 

 Antecknas till kännedom 

  

 

Beslut Antecknades till kännedom. 
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Protokolljusterarna 

 

__________________________________________________________________________________ 

7 §  Verksamheten vid Öjberget  

 
Ordförande Marit Nilsson-Väre, tfn 050-371 5515, marit.nilsson-vare(at)hanken.fi 
 

Två separata ärenden behandlas under mötet. Båda gäller verksamheten vid Öjberget.  

 

 

Bråket och trängseln vid Öjberget 

 

Två brev har inkommit till områdeskommittén. Det ena brevet handlar om oskötta backar och bråket 

och trängseln vid Öjberget, vilket borde åtgärdas. Likaså kritiserar brevet övervakningen vid liften.  

Det andra brevet åskådliggör en otrevlig upplevelse, en olycka som kunde ha medfört allvarliga ska-

dor, men som nu, som tur, endast blev en traumatisk upplevelse för de berörda.  

Ordförande delgav breven innan mötet direkt till stadens sektordirektörer och till idrottschefen, som 

omedelbart lovade reda ut det inträffade och det som påtalades i breven. 

De inkomna breven och Öjbergets verksamhet diskuteras på områdeskommitténs möte.  

 

 

Matkaparkki service vid Öjberget 

 

Vasabladet publicerade en artikel 14.2.2022, där rubriken löd  

”Öjberget får husbilsparkering i sommar. Andra företag är också på gång”.  

 

Detta förvånade områdeskommitténs ordförande som varit medlem i arbetsgruppen, där den senaste 

planen för Öjberget framställts, att ingenting hörts om dessa Matkaparkki-planer.  Områdeskommitténs 

ordförande beslöt då kontakta både planläggningsdirektör Päivi Korkealaakso och idrottschef Mika 

Lehtonen för att reda ut vad som var på gång.  

Ingendera kände till innehållet i Vasabladets artikel, d.v.s. Matkaparkkis planer att hyra ut husbilspar-

keringsplatser vid Öjberget.  Idrottschef Mika Lehtonen tog tag i saken och kunde följande dag presen-

tera ett avtal som gjorts mellan Vasa stad och Matkaparkki den 24.1.2022.  Verksamheten gäller 

1.5.2022-31.10.2022.  

Avtalet delges på mötet.  
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Protokolljusterarna 

 

__________________________________________________________________________________ 

Områdeskommitténs ordförande framförde sin syn på på avtalet och konstaterade att det borde ses över 

innan nästa avtal skrivs, eftersom ansvarsfördelningen mellan staden och Matkaparkki –företaget ver-

kar konstigt. Texten lyder:  

 

”Matkaparkki.com vastaa paikkojen markkinoinnista, varauksista, maksuista sekä asiakaspalve-

lusta. Yöpymisen hinta on 4 €lyö+ 1 € palvelumaksu. 

Yöpymisistä kertyvät tulot tilitetään toteuman mukaan kaupungille kunkin kuukauden osalta seuraavan 

kuukauden 5. päivään mennessä. Matkaparkki. com:n välitysprovisio 20 o/o” 

 

Vidare står det i avtalet:  

 

”Mikäli alueella ilmenee roskaamista, häiriökäyttäytymistä tai muuta vastaavaa, Matkaparkki antaa 

yöpyjien tietoja kaupungille, jotta mahdolliset häiriötekijät saadaan kiinni.” 

 

Och ytterligare i beslutstexten:  

 

”Matkaparkki.com toimittaa kaupungille matkaparkkia osoittavat kyltit asennettaviksi. Kaupunki ei 

myy kyseisiä paikkoja, vaan kaikki toiminta menee Matkaparkki.com Oy:n kautta.” 

 

Detta verkar konstigt. Matkaparkki bär inget ansvar, endast fakturerar för att marknadsföra en plats som inte 

ens har service, inga duschar, inga WC:n, ingen permanent caféverksamhet. Staden står för alla kostnader, för 

att skräp körs bort och för eventuellt ofog som sker på området. Att endast få namnen på de övernattande känns 

inte rätt. Denna verksamhet som Matkaparkki erbjuder kunde erbjudas av vilken förening eller företag i byn el-

ler utanför som helst, eftersom staden sist och slutligen står för allt ansvar och uppkomna kostnader. Ersätt-

ningen staden får är ytterst minimal.  

 

Områdeskommitténs ordförande önskar att detta ärende diskuteras inom stadens sektorer innan en fortsättning 

av denna verksamhetsform ges grönt ljus. En övervakning behövs på området dygnet runt om motsvarande 

verksamhet tillåts i förlängningen. Områdeskommittén vill gärna se att fritidsverket informeras och hörs i ären-

den som berör Öjberget.  
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__________________________________________________________________________________ 

Beslutsförslag 

Båda ärendena diskuteras.  

 

Beslut 

Områdeskommittén diskuterade ärendena och var till alla delarna överens om det som beredningen 

framhöll. Vad gäller backarna och skidlifterna har Mika Lehtonen redan åtgärdat och rett ut ärendet.  

 

Vad gäller Matkaparkkis verksamhet vid Öjberget, så hoppas områdeskommittén att den verksamheten 

utvärderas grundligt och inte förlängs innan området fyller de kriterier som en husbilsparkering kräver 

och innan ansvarsfördelningen är klar mellan Vasa stad och Matkaparkki.  

 

 

Delgivning:  

 

Fritidsverket vid Vasa stad 

Kommuntekniken vid Vasa stad 

Planläggningen vid Vasa stad 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



VASA STAD                           PROTOKOLL   Sida 

Sundom områdeskommitté 16.2.2022    12 

 

 

 

Protokolljusterarna 

 

__________________________________________________________________________________ 

8 § Ärenden för beredning 

 
Ordförande Marit Nilsson-Väre, tfn 050-371 5515, marit.nilsson-vare(at)hanken.fi 

 

 

Områdeskommittén har via epost mottagit ett brev 8.2.2022 angående Norrbysvängen och dess trafik-

säkerhet, tillgänglighet (husnumrering, skyltning), trygghet och boendetrivsel.  Vägen går genom det 

nya detaljplanerade området och ärendet kräver en noggrannare utredning innan det som sådant kan 

behandlas.   Även markägare längs vägen bör höras. 

  

Brevet delges områdeskommitténs medlemmar på mötet och förs vidare till stadens tekniska sektor för 

utredning och beredning. Ärendet bör behandlas innan nya Centrum-planen i Sundom fastställs. 

  

  

Beslutsförslag  

 

Ärendet förs vidare till stadens tekniska sektor för utredning och beredning. 

  

Beslut Vasa stad måste reda ut situationen vid Norrbysvängen så att det blir tryggt. Ärendet 

förs vidare till stadens tekniska sektor för utredning och beredning. 

 

   

Kommentar av ordförande Marit Nilsson-Väre (18.2.2022) 

 

Ordförande var i kontakt med Vasa stads planläggning och kommunteknik under 

veckan som föregick mötet samt fredagen 18.2 och kan konstatera att ärendena redan 

gått vidare och är under beredning enligt de önskemål områdeskommittén framfört. 

Vasa stad har förhandlat med NTM-centralen om tryggheten vid korsningarna inom de-

taljplaneområdet sedan detaljplanen var till påseende.  
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__________________________________________________________________________________ 

9 § Matts Anderssén berättar om vad som är aktuellt vid Meteorian 

 
Ordförande Marit Nilsson-Väre, tfn 050-371 5515, marit.nilsson-vare(at)hanken.fi 
 

 
Matts Anderssén kan berätta att det händer mycket vid Meteorian. Meteorian öppnar upp till somma-

ren, man har redan fått in bokningar. Från och med i vår tar man emot besök från skolklasser och så 

vidare. Metoerian är medarrangör för den internationella CanSat tävlingen för skolor, denna ordnas i 

början av april. Man vill förlänga öppethållningstiderna i sommar, utgångspunkten är att kunna hålla 

öppet dagligen en stor del av sommaren, Vasa stad har ställt sig positiva till detta.  

 

Man är i nuläget inne i en process för att Meteorian certifierad som en föregångare för hållbar turism. 

Man har också en utbyggnad av meteoritladan på gång, där ska man ställa ut nya intressanta fynd från 

Söderfjärden. Tillbyggnaden ska också innehålla ett litet pentry för servering och en innetoalett.  

 

Meterologiska institutet i Finland FMI vill bygga en nationell väderstation vid Meteorian på Sö-

derfjärden, detta skulle ske i samarbete med Vasa stad och Sundom bygdeförening. Man har gjort en 

anhållan till Vasa stad. Det speciella med en väderstation vid Meteorian är att solinstrålningen är så lätt 

att mäta, det finns få liknande ställen i Finland. Söderfjärden skulle komma med på nationella listan 

över väder stationenr, detta skulle vara en fjäder i hatten för Sundom och Vasa stad. FMI är beredda att 

gå vidare med planen och man har hållit överläggningar med FMI och Vasa stad. Åbo Akademi, Yr-

keshögskolan Novia samt Vasa universitet skulle också delta i samarbetet. 

 

 

Beslut  

 

Områdeskommittén tog del av Matts Andersséns presentation och kan konstatera att det görs ett ena-

stående arbete på frivillig basis vid Meterorian, detta arbete ger ett mervärde till Sundom och Vasa- 

regionen.  

 

Områdeskommittén vill poängtera hur betydelsefullt det skulle vara med en väderstation på Sö-

derfjärden, detta är en unik möjlighet på ett unikt område. Områdeskommittén stöder denna 

satsning till fullo och hoppas på att Vasa stad jobbar aktivt för ett positivt etableringsbeslut. 

 

 

 

Delgivning 

 

Stadsstyrelsen i Vasa stad 
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__________________________________________________________________________________ 

10 § Anmälningsärenden 

 
- Kaj Stenvall informerar om att det finns en utvecklingsplan för Gröna ön till påseende. 

- Kjell Nybacka informerar om att Bygdeföreningen har ett samarbetsprojekt med Sundom 

lärcenter. Tillsammans med två klasser från årskurs fyra ska man samarbeta kring en tjärdal 

i Västeröver. Man har fått delfinansiering från Museiverket i Finland. 

- Elisabeth Henriksson uppmärksammar att Sundom är månadens by i februari. Aktion Öster-

botten lyfter upp en ny by varje månad. Man kan läsa mer om månadens by på aktion.fi. 

 
Beslutsförslag Antecknas för kännedom. 

 

Beslut  Antecknades för kännedom. 
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11 § Mötets avslutande och datum för nästa möte 
 

Ordförande Marit Nilsson-Väre, tfn 050-371 5515, marit.nilsson-vare(at)hanken.fi 

 

 

Beslut  Nästa möte hålls den 7.4 ombord på Aurora Botnia. Mötet avslutades kl. 20.13. 

  
 


